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Sida 20 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 12     Demenskompetens i Stockholms stad 

Svar på skrivelse från ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten  

Bo Hansson m.fl. (S) och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) 

 

Dnr 150-232/2015 och dnr 330-250/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag på  

att ta fram ett system för kvalitetsmärkning av 

demenskompetens.  

 

2. Äldrenämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda hur 

finansieringen kan ske av förslaget. 

 

3. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

handlingsplan som svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-17.  

 

Skrivelsen tar upp att i takt med att befolkningen blir äldre ökar även 

antalet personer som får en demenssjukdom. En demenssjukdom 

medför ofta ett omfattande hjälpbehov och för att vård och omsorg 

ska ha en hög kvalitet behöver all personal ha rätt och aktuell 

kunskap. Äldreförvaltningen föreslås få i uppdrag att i samarbete  

med Svenskt Demenscentrum ta fram ett system för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens inom hemtjänst, särskilt 

boende samt stadens biståndshandläggning. Kvalitetsmärkning ska 

kunna vara kopplad till utbildningssteg md en utmärkelseför avklarat 

varje steg och när alla steg är avklarade får verksamheten en 

kvalitetsmärkning.  

   

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen med förslag till ett system för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens samt ett förslag till en 

handlingsplan.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med instämmande av ersättaryrkande 

från Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (FP) 

med stöd av ersättaryrkande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M), (FP) med stöd från (C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaren 

Alfred Askeljung (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 

för sitt gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att återlämna ärendet till äldreförvaltningen för komplettering och 

anföra följande: 

I Sverige beräknas ungefär 160 000 personer vara drabbade av en 

demenssjukdom, i Stockholm är den siffra ca 11 600 personer. Kring 

dessa finns runt om i landet 800 000 anhöriga som på olika sätt 

påverkas av sjukdomen. Av de mest sjuka äldre är personer med 

demenssjukdom särskilt utsatta. Demenssjukdomar kostar samhället 

mer än 63 miljarder kronor per år. Det finns ett stort behov av att 

tillgängliggöra aktuell kunskap och information för drabbade och 

deras anhöriga. Därför var den av Alliansen initierade satsningen på 

den nationella demensplanen på 50 mnkr och satsningen på stärkt 

kompetens inom äldreomsorgen på 140 mnkr ovärderliga stöd för 

kommunerna i arbetet att öka kunskapen kring demenssjukdom och 

därmed göra omsorgsinsatserna och anhörigsituationen bättre. 

 

Som svar på sin egen skrivelse vill nu den rödgrönrosa majoriteten ta 

ärendet ”Demenskompetens i Stockholms stad” till 

kommunfullmäktige för beslut utan att en klar bild av satsningens 

kostnader och finansiering föreligger. Vi anser att ärendet ska skickas 

tillbaka till äldreförvaltningen för att kompletteras med en tydlig 

prislapp.” 
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§ 13   Angående regeringens förslag till att ge 
kommunerna rätt att kräva högre avgifter för hemtjänsten 

Svar på skrivelse från tjg. ersättaren Britt Westerlind (KD), 

ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) 

 

Dnr 150-195/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

      som svar på skrivelsen och lägger det till handlingarna.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-08-31.  

 

I skrivelsen vänder sig skribenterna mot regeringens förslag om höjt 

avgiftstak för avgift enligt socialtjänstlagen 8 kap. 5 § (Ds 2015:23) 

som bl.a. remitterades till staden. Skribenterna framför att 

äldrenämnden ska uppdra åt äldreförvaltningen att redovisa hur 

förslaget påverkar hemtjänstavgifterna i Stockholms stad. 

 

Äldrenämnden behandlade den 16 juni 2015 remissvar med 

anledningen av ovanbeskrivna regeringens förslag. Kommunstyrelsen 

behandlade sitt svar på remissen den 17 juni 2015 och beslutade i 

enlighet med borgarrådsberedningens promemoria (PM 2015:111 

RVIII, dnr 110-795/2015). 

 

I promemorian ställer sig föredragande borgarrådet Clara Lindblom 

kritisk till förslaget och anser inte att det är en möjlighet för 

kommunen att öka sina intäkter då förslaget även innebär en 

minskning av anslaget för kommunalekonomisk utjämning med 

samma summa som kommunerna beräknas tjäna på höjt avgiftstak.  

I promemorian anförs vidare att förslaget berör en samhällsgrupp 

som efter en höjning skulle ha mindre pengar kvar att röra sig med 

varje månad och att förslaget därmed medför en socioekonomisk 

snedfördelning. Mot bland annat denna bakgrund konstateras i 

promemorian slutligen att det inte är aktuellt att öka kostnaderna för 

dem som är i behov av hemtjänstinsatser. 

 

Utifrån vad som anförs i skrivelsen, i förhållande till 

kommunstyrelsens beslut, kan äldreförvaltningen konstatera att det 

förefaller råda politisk enighet inom staden att inte höja avgiften för 


